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KLU § 67 Dnr KS 2020/15-042 

Årsredovisning 2019 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att godkänna upprättad 

årsredovisning för 2019. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att godkänna att 

investeringsbudgetens ram 2020 höjs med 100,4 mnkr genom överföring av 

investeringsmedel 2019. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att godkänna bifogad 

förteckning av investeringsprojekt som ingår i ramöverföringen av 

investeringsmedel från 2019 till 2020. 

Sammanfattning 

Ekonomistaben har upprättat förslag till årsredovisning för 2019. 

Årsredovisningen innehåller bland annat en sammanfattande analys av 

måluppfyllelse och ekonomisk ställning, väsentliga personalförhållanden, 

drift- och investeringsredovisning, sammanställd redovisning för koncernen 

Arvika kommun samt verksamhetsberättelser för samtliga verksamheter. 

 

Den sammanfattande analysen av måluppfyllelsen visar att flera 

övergripande verksamhetsmålen inte har nåtts fullt ut under året och att 

några dessvärre inte har kunnat mätas. Samtliga mål är inordnade under det 

övergripande målet om god ekonomisk hushållning. 

 

Perspektivet Invånare och kunder har tidigare följts upp genom mätningar 

med hjälp av SCB:s (Statistiska Centralbyrån) medborgarenkät. Enkäten har 

genomförts vartannat år och senaste gången var 2017. Under 2019 har beslut 

tagits om att inte genomföra enkäten vilket innebär att vi inte har några 

mätvärden att redovisa.  

 

När det gäller perspektivet Medarbetare följs två av de övergripande målen 

upp med hjälp av en medarbetarenkät. Medarbetarenkäten genomförs 

vartannat år och senaste gången den genomfördes var 2018. Det är givetvis 

inte tillfredsställande att vi inte kan mäta om vi når målen. Invånare och 

kunder är ett mycket viktigt perspektiv i kommunens styrmodell. 

Medarbetarna är mycket viktiga för att kommunens vision och målsättningar 

om attraktivitet ska uppnås. Kommunfullmäktige beslutade därför i augusti 

2019 om reviderade övergripande mål och indikatorer som kan mätas årligen 

vilket kommer att ske from 2020. 
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KLU § 67 forts. 

 

För perspektiven Tillväxt och utveckling samt Miljö och klimat har några av 

de övergripande målen nåtts. En del mål kan tyvärr inte redovisas då 

mätetalen för indikatorerna inte har presenterats ännu. 

 

När det gäller perspektivet Ekonomi och det första målet uppgår årets 

resultat i procent av skatter och bidrag till 5,9 procent. Detta innebär att 

målet på minst 2 procent nås. 

 

Vårt andra mål innebär att en nettokostnadsandel på 98 procent under 

planperioden betraktas som god ekonomisk hushållning. 

Nettokostnadsandelen för 2019 uppgick till 101,8 procent. Det innebär att 

målet inte uppnåddes vilket över tid inte är förenligt med god ekonomisk 

hushållning. 

 

Vårt tredje mål innebär att samtliga investeringar inom den 

skattefinansierade verksamheten ska finansieras med egna medel. Det vill 

säga att investeringsnivån inte ska överstiga resultat och avskrivningar. 

Investeringsbudgeten uppgick till 175,8 mnkr. Därutöver budgeterades 19,3 

mnkr för bidrag till statlig infrastruktur. Av den budgeterade 

investeringsvolymen genomfördes investeringar motsvarande 102,4 mnkr. 

Cirka 67,9 mnkr erhölls i statliga investeringsbidrag, huvudparten av dessa 

statsbidrag avsåg översvämningsskyddet Arvika stad. Målet för 

skattefinansieringsgraden uppnåddes eftersom resultatet och avskrivningar 

uppgick 113,2 mnkr vilket översteg nettoinvesteringarna som uppgick till 

34,5 mnkr. 

 

Det fjärde målet avser soliditeten i bolagskoncernens moderbolag Arvika 

Stadshus AB. Målet är uttryckt som att soliditeten inte ska understiga 30 

procent. Målet nåddes inte då soliditeten uppgick till 24,3 procent. 

Moderbolaget belastas av räntekostnader för lån avseende förvärv av aktier i 

Arvika Fjärrvärme AB samt Arvika Kraft AB, detta leder till 

resultatunderskott varje år, vilket påverkar soliditeten negativt. 

 

Arvika kommun har ett i grunden gott ekonomiskt läge. Kommunen har en 

hög soliditet tillsammans med en god likviditet och balansräkning avseende 

finansiella tillgångar. Även om kommunens starka ställning ger ett bra 

utgångsläge inför framtiden är det absolut nödvändigt att intensifiera arbetet 

med att förbättra budgetföljsamheten. God ekonomisk hushållning förutsätter 

balans mellan intäkter och kostnader. Den finansiella analysen visar att det 

finns både styrkor och svagheter avseende den ekonomiska ställningen på 

kort, medel och lång sikt. Ekonomin behöver vara hållbar över tid för att 

möta de utmaningar som kommunen står inför. 
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KLU § 67 forts. 

 

Insatser kommer att krävas för att förbättra de områden där målen inte 

uppnåtts både vad gäller verksamhet och ekonomi! 

 

Kommunens samlade resultat inklusive finansnetto uppgick till 90,2 mnkr. 

Det samlade positiva resultatet kan hänföras till finansnettot 118,0 mnkr 

vilket uppvägde verksamhetens negativa resultat. Det samlade resultatet för 

hela kommunkoncernen uppgick efter gjorda elimineringar av 

koncerninterna poster till 132,8 mnkr. Därav redovisade koncernen Arvika 

Stadshus AB efter elimineringar av koncerninterna poster ett resultat med 

42,6 mnkr. 

 

Av finansnettot avser 70,7 mnkr orealiserade vinster från 

pensionsmedelsförvaltningen, det vill säga årets förändring av 

marknadsvärdet. Att marknadsvärdet tas upp i redovisningen är nytt från och 

med 2019 och är i enlighet med ny lagstiftning. 

 

Verksamhetens resultat, det vill säga resultatet före finansnettot, var negativt 

och uppgick till 27,8 mnkr. 

 

Kommunens balanskravsresultat uppgår till 17,5 mnkr och vi uppfyller 

därmed Kommunallagens krav om en ekonomi i balans. 

 

Av investeringsanslagen 2019 återstår 74,8 mnkr som inte förbrukats under 

året. Förvaltningen föreslår en ombudgetering på 68,9 mnkr. Fördelning på 

projektnivå framgår av bifogat förslag. Av återstående medel på 5,9 mnkr 

föreslås 2,3 mnkr till återuppbyggnad av servicebyggnad Ingestrands 

Camping. 

 

Dessutom föreslås att ytterligare 29,2 mnkr tilldelas projektet 

översvämningsskyddet som finansieras av erhållet investeringsbidrag för 

projektet under 2019. 

Beslutsunderlag 

Ekonomstabens tjänsteskrivelse 1 april 2020 

Upprättat förslag till årsredovisning 2019 

Förslag till ramöverföring av investeringsmedel 2019 till 2020 
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KLU § 68 Dnr KS 2018/1497-009 

Motion om att införa digital talarlista på Arvika 
kommunfullmäktiges sammanträden 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheten 

att införa ett system för digital talarlista på Kommunfullmäktiges 

sammanträden, samt ta fram kostnadsförslag för detta och återkomma till 

Kommunfullmäktige för beslut. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

I november 2018 inkom Anders Skogberg (SD) m.fl. med en motion om att 

införa en digital talarlista på kommunfullmäktiges sammanträden. 

 

Ärendet bordlades av kommunstyrelsen i februari 2019, med anledning av att 

kommun då var i färd med att upphandla ett nytt ärendehanteringssystem, där 

en lösning för möteshanteringen fanns med som ett ska-krav. Upphandlingen 

överklagades och beslutet drog därför ut på tiden. Under hösten 2019 stod 

det dock klart att det nya ärendehanteringssystemet LEX kommer att införas 

i Arvika kommun under hösten 2020, men systemet kommer inte att erbjuda 

någon lösning för digital talarlista. 

 

Det finns idag ett flertal system på marknaden som erbjuder tjänsten 

elektronisk talarlista. I dessa system så ingår som regel även möjligheten att 

digitalt registrera av närvaro, samt hålla votering. 

 

De system som förvaltningen undersökt, har alla haft en tjänst där varje 

ledamot har en app i sin läsplatta, där de enkelt kan registrera sin närvaro på 

sammanträdet, begära ordet och rösta. Uppgifterna visas som regel för 

ledamöterna på en storbilds TV eller projektor som sitter uppsatt i lokalen. 

 

Många kommuner som vi varit i kontakt med, har idag ett system med digital 

talarlista, men lösningarna och systemen varierar från kommun till kommun.  

Beslutsunderlag 

Motion om att införa digital talarlista på Arvika kommunfullmäktiges 

sammanträden den 29 november 2018 

Kommunfullmäktiges protokoll den 26 november 2018, § 231 

Kommunledningsutskottets protokoll den 4 februari 2019, § 16 

Kommunstyrelsens protokoll den 11 februari 2019, § 30 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 31 mars 2020 
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KLU § 68 forts. 

Bedömning 

Bedömningen görs att det finns många leverantörer på marknaden, som kan 

tillhandahålla system digital talarlista som kan användas på 

kommunfullmäktiges sammanträden. Det finns även leverantörer som har en 

färdig integration till LEX, vilket gör att mötespunkterna/agendan kan 

överföras digitalt till appen. En sådan lösning skulle medföra att mycket 

dubbelarbete undviks och risken att göra misstag minskar. 
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KLU § 69 Dnr KS 2020/154-008 

Medborgarförslag om streetbasket 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar Mikael Wennerstrand för visat engagemang och 

förslaget om att anlägga en streetbasketplan i hamnområdet.  

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att utveckling av 

nya spontanaktivitetsmöjligheter är en fråga om prioriteringar och 

ekonomiskt utrymme. Under 2020 finns inte utrymme i förvaltningens 

driftsbudget för att anlägga en streetbasketanläggning. 

Sammanfattning 

Mikael Wennerstrand föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska 

anlägga en streetbasketanläggning i anslutning till skate- och 

pumptrackanläggningen i hamnområdet. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag från Mikael Wennerstrand den 31 januari 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 2020, § 33 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 mars 2020 

Bedömning 

I medborgarförslaget föreslås att kommunen ska anlägga en yta för 

streetbasket i anslutning till skate- och pumptrackanläggningen i 

hamnområdet. Mikael Wennerstrand skriver att han startat en FaceBook-sida 

för personer som är intresserade av streetbasket i Arvika och att det är flera 

som tycker detta vore en bra idé. Det finns en ambition i kommunen att 

utveckla möjligheterna till spontanaktivitet för invånarna med olika typer att 

aktiviteter. 2019 tillkom skate- och pumptrack i hamnen och under 2020 

planeras för anläggning av boulebanor på Vik. Utveckling av framtida 

spontanaktivitetsmöjligheter är beroende av att det finns ekonomiskt 

utrymme i budget både för investering och drift. Under 2020 finns inte 

utrymme i förvaltningens driftsbudget för att anlägga en 

streetbasketanläggning. 
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KLU § 70 Dnr KS 2020/374-101 

Redovisning av motioner som är äldre än ett år och 
vilkas beredning inte avslutats i april 2020 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige ta del av redovisningen och 

lägga den med godkännande till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de motioner vilkas 

beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

  

Enligt diariet finns det inte någon motion som är äldre än ett år 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 mars 2020 
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KLU § 71 Dnr KS 2020/375-101 

Redovisning av medborgarförslag som är äldre än ett 
år och vilkas beredning inte avslutats i april 2020 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige ta del av redovisningen och 

lägga den med godkännande till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt arbetsordning för Kommunfullmäktige ska Kommunstyrelsen vid 

fullmäktiges april- och oktobersammanträden redovisa de medborgarförslag 

vilkas beredning då ännu inte slutförts och som är äldre än ett år. 

  

Enligt diariet finns det inte något medborgarförslag som är äldre än ett år 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 mars 2020 
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KLU § 72 Dnr KS 2019/1048-702 

Ansökan om tobaksförsäljningstillstånd - Ingestrands 
camping – överflyttning av ärende till 
Myndighetsnämnden 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att flytta över ärendet angående 

tobaksförsäljningstillstånd vid Ingestrands camping till Myndighetsnämnden 

och ger nämnden mandat att fatta beslut i ärendet. 

Sammanfattning 

För att få sälja tobaksvaror behövs ett tillstånd för försäljning av tobaksvaror 

enligt 5 kap. 1 § lagen om tobak och liknande produkter. Ett 

egenkontrollprogram ska skickas in till kommunen tillsammans med ansökan 

om tillstånd enligt 5 kap. 6 § lagen om tobak och liknande produkter. 

 

Ingestrands camping har inkommit med en ansökan om att sälja tobaksvaror. 

Kommunstyrelsen har delegerat beslut om tobaksförsäljningstillstånd till 

Kommunledningsutskottet. Det uppkommer dock jävssituation i fallet med 

Ingestrands camping och Kommunledningsutskottet då båda parter är en del 

av Kommunstyrelsens organisation. 

 

Därför vore det lämpligt att Kommunfullmäktige gjorde en överflyttning av 

detta specifika ärende till Myndighetsnämnden med mandat att fatta beslut 

om tobaksförsäljningstillstånd. 

 

Handläggningen av tobaksärenden sker idag vid Eda kommuns miljö- och 

byggavdelning av alkohol- och tobakshandläggare som kan bistå 

Myndighetsnämnden med beslutsunderlag.  

 

Beslutsunderlag 

Ingestrands campings ansökan den 4 oktober 2019 

Kommunledningsstaben tjänsteskrivelse den 1 april 2020 
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KLU § 73 Dnr KS 2020/55-805 

Förslag till fördelning av driftbidrag till föreningsdrivna 
idrottsanläggningar, raststugor mm 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att Arvika Slalomklubb beviljas en 

höjning av maxtaket med 50 000 kronor. Från 280 000 kronor till 330 000 

kronor, dock max 70 procent av redovisade kostnader. 

 

Kommunledningsutskottet beslutar att driftbidraget beviljas för år 2019 

enligt bifogad sammanställning och kolumnen ”Förslag till bidrag 2019”. 

Totalt 2 187 561 kronor. Finansieras via vht 3054, driftbidrag. 

Sammanfattning 

Driftbidraget är ett av de viktigare stöden inom föreningsstöd då en 

anläggning/lokal krävs för att kunna bedriva en bred ungdomsverksamhet 

men också för verksamheter med ett stort allmänintresse. Flertalet av 

anläggningarna/lokalerna är belägna utanför Arvika tätort. 

 

Alla föreningar som ansöker uppfyller kraven på aktiva medlemmar i åldern 

7–20 år och/eller att man bedriver verksamhet med ett stort allmänintresse. 

 

Föreningarnas redovisade kostnader för anläggningarna under år 2019 ligger 

till grund för 2020 års driftbidrag. Bidrag utgår med 70 procent av godkänd 

driftkostnad, men begränsas också av ett fastställt maxtak för respektive 

förening. Ett maxtak finns för att föreningarnas kostnader ökade mer än vad 

budgetramarna för driftbidraget gjorde. Flera föreningar har genom åren 

ansökt om justering av sitt maxtak på grund av verksamhetsförändringar eller 

betydande kostnadsökningar. Föreningarnas kostnader ökar år från år, men 

budget för driftbidraget ökar dock inte. 

 

I år har Arvika Slalomklubb ansökt om höjning av maxtak, vilket senast 

höjdes år 2009. Föreningens snittvärde de fem senaste åren tyder på att en 

höjning är motiverad. Rackstabacken är en anläggning med stort allmän-

intresse för såsom skolor, Arvikabor men även för turister. 

 

Då Arvika kommun har uppdaterat konstsnöanläggningen på Vik:s 

idrottsområde pågår ett arbete om förändrat bidrag till Arvika Idrottssällskap. 

De har sedan tidigare beslut beviljats 100 procent upp till sitt maxtak, vilket 

gäller även för 2019. Dock pågår arbetet med en översyn av bidrag samt 

överenskommelse inför nästa verksamhetsår. 
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KLU § 73 forts. 

Beslutsunderlag 

Arvika Slalomklubb ansökan den 25 februari 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 16 mars 2020 

Sammanställning med förslag till bidrag år 2020 

Beslutet skickas till 

Arvika Slalomklubb 

Bitr. Kommundirektör 

Kultur-och fritidschef 

Föreningskonsulent  

  

 
 


